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ARUPÄRIMINE 

Viimase teadaoleva seisuga õpib Tartu koolides üle 400 ukraina lapse, kes on 

hajutatud õppeasutustesse üle linna. Lastevanematelt on tulnud tagasiside, et nad ei 

ole rahul õppekorraldusega koolides ja klasside komplekteerimisega. On juhtumeid 

kus 100% eesti õppekeelega klassides on ukraina peredest pärit laste arv suurem, kui 

venekeelsetest perekondadest pärit laste arv. Lapsevanemad ei ole rahul, et nende 

lapse klassides istub tunni ajal tõlkija, kes tunni jooksul osutab tõlget. Arusaadav, et 

siin me ei saa rääkida kvaliteetsest eesti keele õppest ja veelgi vähem sellest, et eesti 

keelele ülemineku tegevuskava toimiks. 

On ka juhtumeid, kus eesti koolide õpetajad paluvad vene perekondadest lapsi tunni 

ajal tõlkida eesti keelt vene keelde oma ukrainast pärit klassikaaslasele. Siin me ei saa 

rääkida, et õppetöö saab olla tulemuslik.  

Tartu LV haridusosakonna juht Riho Raave sõnul aitaks keelekümblusmetoodika 

laienemine eestikeelsesse kooli, kuid on arusaadav, et õpetajaid, kes valdaksid seda 

metoodikat, ei ole piisavalt. 

Tekkinud olukorras vajavad meie koolide õpetajad ja õpilased tuge ning lahendust, 

kuidas koolis sisuliselt hakkama saada ukrainast pärit laste õpetamisega nii, et 

õppetöö oleks kooskõlas Eestis kehtiva õppekavaga ja kellegi omandatav haridus ei 

kannataks. 

 

Küsimused: 

1. Kas Tartu Linnavalitsus on arutanud õppekorralduse planeerimist koolides 

seoses tekkinud olukorraga? 

2. Kuidas on saanud tekkida olukord, et klasside komplekteerimisel on eesti 

õppekeelega klassis üle 50% neid lapsi, kes on tulnud Ukrainast ja ei valda eesti 

keelt. 

3. Kas on planeeritud vahendite eraldamine õpetajatele keelekümblusmetoodika 

koolituste korraldamiseks? 

4. Kas Tartu LV planeerib arutada võimalust eraldada ukrainast lastele eraldi 

klassiruum, kus nad saaksid õppida eesti keelt? 

5. Miks Tartu LV ei toeta ega loo tingimusi ukraina lastele Ukraina 

haridussüsteemis õpingute jätkamiseks veebi teel või muul viisil, mis soodustab 

nende naasmist kodumaale? 
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